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Minute 
議事録 

Participants: 
BoD member: Rajdeep Singh Rawat (Chair), Mitsuru Kikuchi (CEO), Wonho Choe (Chair-elect), 

Rajaraman Ganesh, Sudeep Bhattacharjee, Anthony Murphy, Tao Shao, Peng-Fei Chen, , 
Jinping Qian, Anisa Qamar. Masaharu Shiratani, Ryoji Matsumoto 

Auditor: Yoshihiko Uesugi 
Absent: BoD: Zensho Yoshida, Yutong Li, Hyyong Suk, Yoshiharu Ohmura, Wulyu Zhong, Myeun 

Kwon  
参加理事：ラジデープシンラワット（会⻑）、菊池満（代表理事）、ウォンフォーチョ

エ（次期会⻑）、ラジャラマンガネシ、スディープバタチャージ、アンソニーブルース

マーフィー、タオシャオ、ペングフェイチェン、ジンピンチアン、アニサカマール.   

白谷正治、松元亮治 

監事：上杉喜彦 

欠席理事：吉田善章、ユートンリー、ハイヨングスーク、⼤村善治、ウーリューゾング、ミ

ョンクヲン 

 
Agenda: 
1. AAPPS-DPP 2027-2028 LOC proposal (CEO) 
 
議題 
１．AAPPS-DPP 2027-2028 開催地提案（代表理事） 
 
 
 



Rajdeep Singh Rawat chaired the meeting and welcomed all the members. 
ラジデープシンラワット（会⻑）が議⻑を務めた。 

 

1. AAPPS-DPP 2027-2028 LOC proposal (CEO) 

- Kikuchi reported that DPP had four LOC proposals for AAPPS-DPP 2027, 2028. Two proposals 
(Lucknow and IIT-Hyderabad) are from India, one (Harbin) from China and one (Chiang Mai) 
from Thailand. He explained the proposals summarized in a table. 

- Kikuchi mentioned that visas would be a big issue for AAPPS-DPP in India, making it difficult to 
have large number of participants from China. 

- Kikuchi emphasized that keeping China’s participation to AAPPS-DPP is a key priority. 

- Kikuchi expressed concern about the difficulty of US participation for AAPPS-DPP in China. 

- Kikuchi pointed out that another issue is the registration fee for local participants in India.  

- Kikuchi mentioned that among the proposals from India, Hyderabad is preferable because the 
meeting dates are flexible, and the venue costs are cheaper.   

- Rawat noted that Hyderabad has a big international airport and transportation from the airport is 
convenient.  

- Kikuchi mentioned that the key issue having AAPPS-DPP in China is how to collect the 
registration fee from Chinese participants. It should not be collected by DPP but by an event 
company in China. 

- Kikuchi mentioned that another issue is APPC in 2028. AAPPS-DPP should avoid organizing too 
many conferences in a single year. 

- Kikuchi proposed to have two AAPPS-DPP annual conferences in 2027. One is at Harbin, China 
and the other is at Hyderabad, India.  

 
Discussion 

- Ganesh proposed holding a hybrid conference at Hyderabad to enable participation from China 
and Pakistan  

- Kikuchi stated that onsite conference is preferable because online conferences make 
communication more difficult. 

- Ganesh expressed concern that if two annual conferences are held in 2027, East Asian participants 
may choose to attend the conference in China instead of traveling to India. 

- Ganesh asked where the AAPPS-DPP awards would be presented. 

- Kikuchi answered that the locations will be determined based on the sponsors of the award. 

- Ganesh pointed out that they will have the Plasma Science Society of India (PSSI) conference in 
December. He noted that participants in India should decide whether they will attend AAPPS-
DPP or PSSI because they can attend only one conference per year. 

- Kikuchi commented that in last year, Malaysian Institute of Physics (MIP) held an annual 
conference in Malacca in the same period as AAPPS-DPP at Malacca. These conferences were 
coupled but were financially decoupled.  

- Rawat suggested that AAPPS-DPP and PSSI can be overlapped.  

- Kikuchi mentioned that he can ask IIT-Hyderabad whether they can move AAPPS-DPP to 
December. 

- Ganesh asked the possibility of having a joint AAPPS-DPP + PSSI conference. 

- Kikuchi answered that the key issue is how to separate two conferences financially, and he is 
willing to talk to PSSI organizers how to cooperate. 

- Rawat mentioned that the proposal to hold two AAPPS-DPP annual conferences in 2027 has not 
been discussed with LOC proposers, so they will be contacted after BoD agrees with this 



proposal. 

- Uesugi expressed his concern that the DPP office would have to work for two conferences 
simultaneously. 

- Kikuchi replied that Harbin proposers are experienced for hosting international conferences.  IIT 
will need help from DPP office and BoD members. 

- Kikuchi added that the DPP office experienced organizing AAPPS-DPP 2019 at Hefei and APPC 
at Kuching in the same year. Speaker nominations and abstract submissions of two conferences 
could be handled in a single system. 

- Anisa Qamar mentioned that Hyderabad is cost effective but she will not be able to attend because 
of the visa issue.  

- Kikuchi responded that they can arrange minor hybrid sessions for attendants from Pakistan. 

- Ganesh noted that PSSI will be held in the first week of December.  

- Kikuchi stated that the best solution to avoid splitting Indian participants between AAPPS-DPP 
and PSSI would be a joint meeting, and mentioned that someone need to consult with PSSI before 
they finalize venue for 2027. 

- Ganesh replied that he will talk to PSSI  

- Rawat proposed to take a vote for having two AAPPS-DPP annual conferences in 2027. One is at 
Harbin and the other is at Hyderabad. 

- Ganesh mentioned that he cannot vote unless PSSI agrees. 

- Rawat replied that they will go further to PSSI after BoD agrees with this proposal. 

- Wonho Choe mentioned that the proposal is a good idea if the separation of the dates of two 
conferences is large enough. He asked whether January 2028 is OK for PSSI. 

- Rawat answered that Indian people prefer December because January is the beginning of the 
semester. 

- Wonho Choe commented that APPC will be held in 2028. If AAPPS-DPP at Hyderabad would be 
held in January 2028, they may delay AAPPS-DPP at Thailand to 2029 to avoid three DPP 
conferences in 2028. 

- Wonho Choe asked about the registration fee for AAPPS-DPP local participants at India. 

- Rawat answered that if DPP registration fee for local participants is $50-100, students would 
prefer joining AAPPS-DPP because it is an international conference. 

- Wonho Choe mentioned that he prefers May or June because plasma conferences are crowded in 
fall. 

- Rawat replied that they have EPS and ICOPS in June and July 

- Rawat added that September at Harbin is OK but it becomes too cold later in the year. 
 
Conclusion 

- Rawat called for a vote among attendees on holding two AAPPS-DPP annual conferences in 2027 
in Harbin and Hyderabad. 

- Ganesh stated that he does not agree with the proposal. 

- Since all other attendees agreed, the proposal was approved by BoD. 
 

1.AAPPS-DPP 2027-2028 開催地提案について（代表理事） 

・菊池は AAPPS-DPP 2027と2028 についてインドから2件（ラクナウとインド工科大学ハイ

デラバード校）、中国から1件（ハルビン）、タイから1件（チェンマイ）の提案があった

と述べ、各提案を表にまとめて説明した。 

・菊池は、AAPPS-DPPをインドで開催する場合、ビザが大きな問題であり、中国から多くの



参加者を集めることが難しいと述べ、AAPPS-DPPに中国から参加できるようにすることが

重要であると強調した。 

・菊池は、中国で開催する場合、米国からの参加が難しいことにも懸念を示した。 

・菊池は、もう一つの問題は、インドにおける現地参加者の登録料であると述べた。 

・菊池は、インドの提案の中では、会議日程の融通が利き、会議場費用が安いハイデラバー

ドが好ましいと述べた。  

・ラワットは、ハイデラバードには大きな国際空港があり、移動が便利だと述べた。 

・菊池は、AAPPS-DPPを中国で開催する場合、中国の参加者からどのように参加費を徴収す

るかが問題であると述べた。中国からの参加者について、参加費はDPPが徴収するのでは

なく、中国のイベント会社が徴収する必要がある。 

・菊池は2028年のAPPCについて言及し、AAPPS-DPPは1年に多くの会議を開催することは避け

るべきであると述べた。 

・菊池は、2027年にAAPPS-DPPの年会を2回開催することを提案した。一つは中国のハルビン

で、もう一つはインドのハイデラバードで開催する。 

 

議論 

・ガネシは、中国とパキスタンからの参加を可能にするため、ハイデラバードで対面・オン

ライン併用のハイブリッ ド会議を開催することを提案した。 

・菊池は、オンライン会議ではコミュニケーションを取りにくいため、対面開催が望ましい

と述べた。 

・ガネシは、2027年に2つの会議を開催する場合、東アジアの参加者がインドまで足を運ば

ず、中国での会議に参加することを選ぶのではないかとの懸念を示した。 

・ガネシは AAPPS-DPP各賞をどこで授与するか質問した。 

・菊池は、各賞のスポンサーに応じて表彰場所を分割すると答えた。 

・ガネシは、12月にインドプラズマ科学学会（PSSI）があることを指摘し、インドでは1年

に1回しか会議に参加できないので、AAPPS-DPPとPSSIのどちらに参加するかを決める必要

があると述べた。 

・菊池は、昨年はマラッカで AAPPS-DPPと同時にマレーシア物理学会年会を開催したこと、

これらの会議は連動していたが、財政的には切り離されていたことを説明した。 

・ラワットは AAPPS-DPPとPSSIをオーバーラップさせることが可能ではないかと述べた。 

・菊池は、ハイデラバードにAAPPS-DPPを12月に移動できないか聞いてみようと述べた。 

・ガネシは、AAPPS-DPP と PSSI の合同開催が可能か質問した。 

・菊池は、2つの学会を財政的にどのように切り離すかが重要な問題であり、PSSIのオーガ

ナイザーと話し合いたいと答えた。 

・ラワットは、AAPPS-DPPを1年に2回開催することについては開催地提案者とまだ議論され

ていないため、理事会がこの提案に同意した後、提案者に連絡すると述べた。 

・上杉は、DPP事務局が2つの大会開催の作業を同時に進めることに懸念を表明した。 

・菊池は、ハルビンの提案者は国際会議の十分な経験がある一方、インド工科大学は DPP 

事務局と理事会メンバーの助けが必要であると述べた。 

・菊池は、DPP事務局は2019年にAAPPS-DPPを合肥で、APPC をクチンで開催した経験がある

と述べた。2つの会議の講演者推薦と参加登録は1つのシステムで処理できる。 

・アニサカマールは、ハイデラバードは自分にとって費用対効果が高いが、ビザの問題で参

加できないと述べた。 

・菊池は、パキスタンからの参加者のために、小規模なハイブリッド・セッションを準備で

きると答えた。 

・ガネシは、PSSIは12月の第1週に開催されると述べた。 

・菊池は、インドからの参加者がAAPPS-DPPとPSSIに分かれることを避けるため、合同で開

催するのが最良の解決策であり、PSSIが2027年の開催地を決める前に、PSSIと相談する必

要があると述べた。 



・ガネシは、PSSIと話し合うと答えた。 

・ラワットは、2027年にハルビンとハイデラバードでAAPPS-DPP年会を開催することについ

てこの理事会で採決することを提案した。 

・ガネシは、PSSIが同意しない限り賛否を表明できないと述べた。 

・ラワットは、理事会がこの提案に同意した後、PSSIに働きかけると答えた。 

・ウォンフォーチョエは、ハルビンとハイデラバードの2つの会議の開催時期が十分離れて

いれば、この提案は良い考えだと述べ、PSSIは2028年1月開催にできるか質問した。 

・ラワットは、インドでは1月が学期初めであるため、12月が望ましいと答えた。 

・ウォンフォーチョエは 2028年に APPCが開催されるため、AAPPS-DPPを2028年1月にハイデ

ラバードで開催する場合、１年に３回のDPP会議が開催されると述べ、これを避けるた

め、タイでのAAPPS-DPP開催を2029年に延期することも考えられると述べた。 

・ウォンフォーチョエから、インドでAAPPS-DPPを開催する場合の現地参加者の参加登録費

について質問があった。 

・ラワットは、現地参加者のDPP登録料が 50-100ドルであれば、学生は国際会議である

AAPPS-DPPへの参加を希望するだろうと回答した。 

・ウォンフォーチョエは、秋には多くのプラズマ学会が開催されるため、5月か6月が良いと

述べた。 

・ラワットは6月と7月にはEPSとICOPSがあると答えた。 

・ラワットは、ハルピンは9月なら問題ないが、それ以後になると寒すぎると述べた。 

 

結論 

・ラワットは、2027年にハルビンとハイデラバードで AAPPS-DPP年会を2回開催することに

ついて出席者の採決を呼びかけた。 

・ガネシは、この提案には賛同しないと表明した。 

・他の全ての出席者が賛成したため、賛成多数により、この提案は理事会で承認された。 

 
As there were no further agenda items, Rawat concluded the BoD meeting by thanking all the 
members for their active participation. 
 
予定された全ての議題について審議されたことを受けて、ラワットが会議の終了を宣言し、参

加者に感謝を述べた 

 

Recorder by Ryoji Matsumoto (Executive Officer) 
書記：松元 亮治 （業務執行役員） 

Date of Resolution: 7 April, 2025 
議事可決日時 2025 年 4 月 7 日 

 

Representative Director: Mitsuru Kikuchi 
代表理事・最高経営責任者 菊池 満
  

Auditor: Yoshihiko Uesugi 
監事 上杉 喜彦
 .  
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